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Prohlášení předsedy ZO OSD Motol ke (ne)stávce 27.11.2023: 

Tak jako celá řada členů Zákl. organizace Odborového svazu dopravy i já vnímám 
NEVYHLÁŠENÍ STÁVKY Odborovým svazem dopravy jako nešťastné rozhodnutí a zmařenou 
příležitost. Jsem zklamán Předsednictvem OSD a nechápu tuto ustrašenost a bezzubost OSD. 

ZO OSD Motol je v OSD od roku 2005 (a je pravda, že vstupovala za úplně jiného vedení OSD). 
Je ale také již řadu let součástí Odborové rady. Celou dobu si však udržovala vlastní identitu, 
aby jako člen Odborového svazu dopravy (OSD) mohla využít sílu, vliv a činnost 
Českomoravské komory odborových svazů (ČMKOS), prostřednictví OSD - který je, dokonce 
zákládajícím, členem ČMKOS. 

Jestliže ČMKOS iniciovalo vyhlášení stávky na 27.11., pak kdo jiný, než svazy sdružené 
v tomto uskupení měly stávku vyhlásit. 

Je nechutným alibismem OSD přenášet případné vyhlašování stávek na základní organizace 
o pár jedincích, bez vlastního právního zázemní a bez autority mohutných institucí. OSD 
vyzvala své ZO jen k účasti na manifestaci, s tím, že Základní organizace si mají s jiným 
protestem poradit sami...  Proč OSD brání jinému svazu (OSPLD) ve vstupu do ČMKOS, když 
nemá sílu podpořit ČMKOS ve vyhlášených protestech. Nebo je za tím nějaká dohoda? S kým? 

Chápu to jako zbabělé rozhodnutí a nechápu, proč tedy máme být součástí svazu, když si 
v klíčovém okamžiku máme poradit sami. Proč jsme nedostali pokyny, co jak kdy, kuchařku 
pro stávku, kontakty na právníky, kdyby chtěl zaměstnavatel stávce bránit?  Jako řada 
členů, i já jsem se domníval, že OSD stávku vyhlásí a kdo uzná za vhodné, prostě se k ní 
připojí.  Je to pak otázka svědomí a míry ustrašenosti.  

Odborová rada (byť není členem ČMKOS) svým Usnesením schválila stávkujícím sociální 
výpomoc. Odborová rada nám chtěla maximálně pomoci. Byli jsme tak ochotni ukázat svou 
sílu, bez strachu s výpadkem příjmu (z fondu OSD bychom stejně nedostali nic.. ten se pomalu 
rozpouští na dotaci rozpočtů OSD, neboť ten aparát už dlouho vybrané příspěvky neuživí). 

Místo toho OSD tedy vyzývá k nějaké frontě lidí, někde na náměstí… no to opravdu vládu asi 
roztřese. I plný Václavák by nepomohl – vládě je to u salámu. Oni mají plná koryta- my je 
nezajímáme. Jen masový protest zastavením práce může pohrozit, ten ekonomové uvidí… 

Vzhledem k rozčarování z činnosti předsednictva OSD jsem se rozhodl, že nadále nechci být 
předsedou tohoto spolku a oznámím Odborové radě připravenost ke sloučení s Odborovou 
radou. Je zbytečné ročně odvádět tisíce na OSD, když efekt pro servis při masové akci to 
nemá, a k ničemu je jinak vlastně ani nepotřebujeme… Členská schůze pak nechť rozhodne. 

Zabloudil Jiří  dr.h.c. – předseda ZO OSD Motol 


